
Protokół Nr XIII/2019 

z sesji Rady Gminy Barciany 

z dnia 30 września 2019 r. 

 

 

 

Ad. 1 Otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy Barciany. 

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas otwierając XIII sesję Rady Gminy 
przywitała wójt Martę Kamińską, skarbnik Magdę Świercz, inspektor Ewelinę Renz, 
starostę Powiatu Kętrzyńskiego Michała Kochanowskiego, radnego Sejmiku 
Województwa Warmińsko – Mazurskiego Grzegorz Prokopa, Prezesa Aeroklubu 
Wielkich Jezior Mazurskich Stanisława Tołwińskiego, dyrektora Szkoły Podstawowej 
w Barcianach Witolda Bogdanowicza, funkcjonariuszy Straży Granicznej, nowo 
wybranego członka Izb Rolniczych Piotra Drozda, sołtysów, mieszkańców oraz 
radnych. 

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas stwierdziła 
nieobecność dwóch radnych – Wioletty Gierko i Dawida Jackiewicza, który złożył 
rezygnację z mandatu radnego, ale nie wydana została w sprawie decyzja Komisarza 
Wyborczego. Przewodnicząca poinformowała o rezygnacji z mandatu radnej 
Małgorzaty Mateusiak. Mmandat zosta wygaszony. Przewidnicząca stwierdziła 
quorum. 

Ad. 3 Powołanie sekretarza obrad. 

Nas sekretarza obrad przewodnicząca powołała wiceprzewodniczącego Wiesława 
Gajdowskiego. 

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 
 

Do protokołu z XII sesji uwag nie zgłoszono. W głosowaniu protokół został przyjęty 
12 głosami za. 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy Barciany. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Powołanie sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 
5. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku. 
6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach 
między sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania Radnych. 
8. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barciany na lata 2019-2031. 



9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Wnioski mieszkańców. 
13. Sprawy różne. 
14. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 6 Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku. 

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas odczytała wniosek wójt Marty 
Kamińskiej o wprowadzenie zmian do porządku obrad XIII sesji Rady Gminy 
(dokument stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas odczytała dwa kolejne wnioski o 
wprowadzenie zmian do porządku obrad, które wystosował przewodniczący klubu 
radnych Wspólnie dla Gminy Barciany Wiesław Gajdowski (dokumenty stanowią 
załączniki do protokołu). 

Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski zauważył, że wniosek wójt i jeden z 
przedstawionych przez przewodniczącego dotyczą tej samej sprawy – projektu 
uchwały w sprawie skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie. 
Skarga, jak zauważył przewodniczący Wiesław Gajdowski dotyczy nie udzielenia 
wójt wotum zaufania w związku z raportem o stanie gminy. Wiceprzewodniczący 
Wiesław Gajdowski zwracając się do radnych swojego klubu prosił o demokratycznie 
zachowanie i dopuszczenie do procedowania wniosku wójt. W głosowaniu w/w 
wniosek został przyjęty jednogłośnie 12 głosami.  

W kolejnym głosowaniu radni wypowiedzieli się odnośnie wprowadzenia kolejnego 
punktu z wniosku wójt, dotyczącego projektu uchwały w sprawie pozbawienia 
drzewa statusu pomnika przyrody. Wynik głosowania – 12 głosów za. 
Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas stwierdziła, że wniosek wójt o zmianę 
porządku sesji został przyjęty.  

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas ogłosiła przejście do procedowania 
wniosku klubu radnych Wspólnie dla Gminy Barciany w sprawie projektu uchwały 
dotyczącej skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie. Skarga, 
dotyczy nie udzielenia wójt wotum zaufania w związku z raportem o stanie gminy.  

Radna Janina Kostyk powołując się na głosowanie nad wnioskiem wójt stwierdziła, 
że jego wynik – 12 głosów za – powoduje, że głosowanie nad wnioskiem klubu 
radnych jest zbędne.  

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas przeszła do głosowania wniosku klubu 
radnych w sprawie skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie. 
Wynik głosowania – 9 głosów za, 3 przeciwne. Wniosek został przyjęty. 

Kolejnym procedowanym był wniosek klubu radnych dotyczący projektu uchwały w 
sprawie przeprowadzenia kompleksowej kontroli przez Komisję Rewizyjną w 
Gminnym Ośrodku Kultury w Barcianach. W głosowaniu wniosek został poparty 10 
głosami, przy 2 przeciwnych. Wniosek został przyjęty. Przewodnicząca Wiesława 
Kłaczko – Dyjas przedstawiła porządek obrad po zmianach.  



Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy Barciany. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 

3. Powołanie sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 

5. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku. 

6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy 

i działaniach między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Barciany na lata 2019-2031. 
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 
 

10. Projekt uchwały w sprawie: przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Olsztynie. 

11. Projekt uchwały w sprawie: przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. 

12. Projekt uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany 

przeprowadzenia dodatkowej kontroli nieobjętej planem kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2019 rok . 

13. Projekt uchwały w sprawie pozbawienia drzewa statusu pomnika przyrody 

na terenie gminy Barciany. 

 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Wnioski mieszkańców. 

17. Sprawy różne. 

18. Zakończenie obrad. 

Następnie głos zabrał  prezes Aeroklubu Krainy Wielkich Jezior Stanisław Tołwiński, 
który podziękował wójt i radnym za wsparcie pokazów lotniczych Mazury AirShow 
przekazując okolicznościowy dyplom. Prezes przekazał również zaproszenie na 19 
edycję Dnia Pamięci Stefana Kardynała Wyszyńkiego i Jana Pawła II. Stanisław 
Tołwiński podarował również pakiet do nauki języka angielskiego z prośbę o 
przekazanie go aktualnie najmłodszemu mieszkańcowi gminy.  

Ad. 6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy 

i działaniach między sesjami 

Informację przedstawiła wójt Marta Kamińska (dokument stanowi załącznik do 
protokołu).  

Ad. 7 Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radna Wiesława Antończyk przedstawiła trzy zapytania. W pierwszej kolejności 
radna pytała o to, czy odbędzie się w tym roku zaplanowany zakup ze srodków 
sołeckich wiaty przystankowej i jej montaż w Drogoszach. W kolejnym zapytaniu 



radna Wiesława Antńczyk poruszyła kwestię drogi gminnej w Rzymku. Wg. 
informacji radnej przez spółkę został wystawiony sołectwu rachunek na kwotę 10 tys. 
zł. za prace, które w ocenie mieszkańców są niewystarczające. Radny pytała, czy 
będą jeszcze kontynuowane na w/w drodze prace. Radna Wiesława Antończyk pytała 
również o umowy podpisane przez Wójta Gminy Barciany bądź dyrektorów 
jednostek mu podległych z mediami tj. prasą i telewizją od 1 stycznia 2019 r. Radna 
prosiła o podanie terminów podpisania umów, podmioty z którymi zostały podpisane, 
zakres usług i koszty z nimi związane. Radna Wiesława Antończyk pytał również o 
koszty jakie do tej pory poniosła gmina, w tym jednostki podległe w związku 
z publikacjami ogłoszeń, nekrologów, materiałów promocyjnych w prasie i telewizji. 
Radna Tamara Musiałowska w imieniu jednej z mieszkanek zwróciła się 
z interpelacją w sprawie postawienia przystanku na trasie Kremławki Niższe – 
Kętrzyn. Prośba została motywowana tym, że m.in. dzieci dojeżdzające do szkół nie 
mają możliwości schronienia się przed złymi warunkami atmosferycznymi.   

Radna Agnieszka Kuczewska zgłosiła interpelację z prośbą o wycięcie zakrzaczeń i 
zasypanie zadoleń utrudniających transport na drodze gminnej 125056 N do 
miejscowości Pieczewo. Druga interpelacja, zgłoszszona przez radną Agnieszkę 
Kuczewską dotyczyła prośby wysypania tłuczniem alejki i wykoszenia cmentarza w 
Windzie przed Świętem Wszystkich Świętych 

Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Barciany na lata 2019-2031. 

Infromację przedstawiła skarbnik Magda Świercz (dokument stanowi załącznik do 
protokołu) 

Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 

Informację przedstawiła skarbnik Magda Świercz (dokument stanowi dodatek do 
protokołu) 

Otwierając dyskusję przewodnicząca Wiesława Kłaczko - Dyjas zauważyła, że 
podczas ostatniego wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Gminy 
stwierdzono, że inwestycja w Skierkach nie została zakończona. Pomimo tego 
wnioskiem wójt 28 tys zł. z tej inwestycji planuje się przesunąć na inne zadanie. 
Przewodnicząca poprosiła o wyjaśnienie tej kwestii. Wójt Marta Kamińska 
odpowiadając stwierdziła, że inwestycja dzień po wspólnym posiedzeniu została 
zakończona. Wójt poinformowała też, że w ramach prac zostaly wymienione kręgi 
betonowe oraz rury umiejscowione pod ziemią. Skarpowano również rowy 
odbierające wodę, udrożniono instalację melioracyjną w miejscowości Skierki. 
Koszty obejmowały również kwestie związane z transportem, załadunkiem i 
rozładunkiem m.in kręgów betonowych, przewóz oraz pracowników. Ogolnie koszt 
udrożnienia kanalizacji burzowej w miejscowości Skierki zgodnie ze zleceniem 
otrzymanym przez Zakład Gospodarki Komunalnej opiewa na kwotę brutto 11 379.03 
zł. Następnie wójt stwierdziła, że rozumie niezadowolenie przewodniczącej z zakresu 
prac, ale przedmiotowa kwota nie umożliwiała szerszego. Ponadto wójt przywołała 
informacje uzyskane od prezesa ZGK przed sesją mówiące o dobrym stanie rur, które 
były jednak całkowicie niedrożne. Ponadto, jak informowała wójt, prezes ZGK 
posiada zdjęcia oraz materiał filmowy dokumentujące stan przedmiotowych rur i 
efekt wykonanych prac, w tym sprawdzanie drożności systemu. Zbliżający się okres 



opadów będzie kolejnym testem. Jednocześnie wójt dodała, że prezes ZGK 
zobowiązał się ewentualne nieprawidłowości usunąć za koszty ZGK.  

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas poinformowała, że tuż przed sesją odbyła 
rozmowę z sołtys sołectwa Skierki, która również nie dysponowała wiedzą na temat 
zakończenia inwestycji. Przewodnicząca poprosiła radnych i wójt by w danym 
momencie nie zdejmować środków z tej inwestycji. Zanaczała, że warunki 
atmosferyczne mogą ulec zmianie i dopiero wówczas może okazać się jak kanalizacja 
burzowa funckjonuje. Przewodnicząca wyraziła również zdziwienie sytuacją, kiedy 
faktura spływa do gminy i pojawia się informacja skarbnik o zakończeniu prac, a te są 
faktycznie wykańczane po interwencji przewodniczącej u wójt.  

Wójt Marta Kamińska odnosząc sie do wypowiedzi przewodniczącej Wiesławy 
Kłaczko – Dyjas wskazywała na brak obowiązku informowania sołtys lub 
przewodniczącej o przeprowadzanych inwestycjach. Wójt podkreśliła również, że to 
ona w pełni odpowiada za wykonanie inwestycji. Ponadto zauważyła, że nie ma 
podstaw by informacje otrzymywane od prezesa ZGK uznawać za niewiarygodne.   

Radna Janina Kostyk w kontekście wniosku przewodniczącej Wiesławy Kłaczko – 
Dyjas nazwała niedorzeczną sytuację, w której środki przetrzymuje się na możliwe 
lecz nie zaistniałe wydarzenie, a nie przekazuje się ich na bierzące potrzeby.  

Wójt Marta Kamińska powtórzyła, że jest odpowiedzialna za wykonanie 
przedmiotowej inwestycji. Stwierdziła, że aktualnie jest ona wykonana, a w 
momencie pojawienia się jakichkolwiek niedogodności związanych z tym 
wykonaniem, napewno zostaną one naprawione. Takie też jest zobowiązanie prezesa 
ZGK. Dlatego również w ocenie wójt nie istniej potrzeba blokowania 
przedmiotowcyh 28 tys. zł. Ponadto wójt stwierdziła, że gmina znajduje się w trudnej 
sytuacji, a od 5 sierpnia b.r. jej płyność finansowa została poważnie zachwiana. Wójt 
poraz kolejny apelowała o współpracę dla dobra gminy i jej mieszkańców.  

Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski zauważył, że piniądze do budżetu gminy 
wkładają mieszkańcy i należy tymi środkami racjonalnie gospodarować. Ponadto 
wiceprzewodnicząc stwierdził, że ktoś planując inwestycję w Skierkach wyliczył jej 
koszt i zakres prac. Przewodniczący zauważył, że z pierwotnych ponad 30 tys. zł. 
ostatecznie zainwestowano nieco ponad 11 tys. zł. W jego ocenie w przypadku 
pojawienia się opadów deszczu i podtopień środki te pozwolą ratować ludzkie mienie 
i życie. Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas powtórzyła, że wnioskuje o to by 
uprzednio zabezpieczona w budżecie kwota na inwestecję w Skierkach była 
zachowana przynajmniej przez miesiąc. Przewodnicząca zauważyła też, że to od niej 
kilka dni wcześniej wójt dowiedziała się o niukończeniu przedmiotowej inwestycji. 
Poza tym przewodnicząca wykonała telefon do prezesa Jacka Sapeli z pytaniem, czy 
uznał on inwestycję za zakończoną. Prezes dopytywał przewodniczącą o to, co należy 
jeszcze zrobić.  

Przewodnicząca postawiła wniosek by inwestycji w danym momencie nie zdejmować 
i zachować ją dla dobra mieszkańców gminy. 

Zabierając ponownie głos wójt odniosła się do kwestii wyceny kosztów inwestycji w 
Skierkach. Według informacji wójt wniosek w sprawie Skierek był składny 
nieformalnie, a poprzedni wójt ustalił jego wartośc w wymiarze 40 tys. zł.  



W głosowaniu wniosek przewodniczącej Wiesławy – Kłaczko Dyjas o pozostawieniu 
na inwestycję w Skierkach kwoty nieco ponad 28 tys. zł. został poparty 7 głosami, 
przy 4 przeciwnych i 1 wstrzymującym się.  

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas oglsiła półgodzinną przerwę.  

Po wznowieniu obrad skarbnik Magda Świercz, przedstawiła zmiany w budżecie i 
WPF spowodowane przyjętym wnioskiem. 

Kontynując dyskusję w przedmiocie zmian w budżecie na 2019 r. 
wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski wskazał na zwiększenie w dochodach 
gminy. Przedmiotowa suma to 60 tys zł. pozyskane ze sprzedaży mienia. Zwracajac 
się do wójt przewodniczący ocenił, że jest to bardzo dobra polityka. Przewodniczący 
podziękował też wójt za pozyskanie z rządowego Funduszu Dróg Samorządowych 
środków na remoty ulic w Barcianach, zwłaszcza Szkolnej i Sportowej. Pytał również 
o zwększenie wydatków bierzącyh o ponad 106 tys zł na wynagrodzenia.   

Wójt Marta Kamińska doprecyzowywując wypowiedź wiceprzewodniczącego 
Wiesława Gajdowskiego zauważyła, że nieruchomości sprzedano na niemal 100 tys. 
zł. Wójt zaprosiła do kontaktu wszystkich chcących zakupić drogę, dziłkę bądź 
lokatorskie mieszkanie. Wg. informacji wójt kwota wynogrodzeń zostanie 
przekroczona znacznie bo już w planach budżetu brakowało 150 tys. zł. na 
wynagrodzenia. Nie były również przewidziane środki na wzrost najniższej krajowej 
płacy. Jeszcze gorsza sytuacja wg. wójt nastąpi w 2020 r. Wówczas najniższa pensja 
stanowić będzie 2600 zł. plus dodatek stażowy. W danym momencie taki dodatek w 
jednostkach sektora publicznego można zgodnie z prawem wliczać do najniższej 
krajowej. Od stycznia 2020 r. już takiej mozliwości nie będzie. Wójt stwierdziła, że 
część pracowników gminnych jednostek w danym momencie nie ma zasadniczej 
pensji na poziomie 2600 zł. Poza tym nie wliczono kosztów odpraw emerytalnych, 
nie zaplanowano środków na zastępstwa osób przebywających na zwolnieniu 
lekarskim. Stąd jak tłumaczyła biorą się zwiększenia. Wójt poinformowała również, 
że aktualne zwiększenie w rozmiarze 106 tyś. zł. nie będzie wystarczającym dla 
wypłaty wynagrodzeń. W ocenie wójt istnieje duże prawdopodobieństwo, że będzie 
potrzebna kolejna kwota, ale to się wyjaśni w kolejnych miesiącach.  

Radna Wiesława Antończyj zauważyła, że wójt przed ogłoszeniem przerwy 
powiedziała, że budżet na 2019 r. rok otrzymał negatywna opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Wójt wyjaśniając stwierdziła, że poprawiła swoją wypowiedź i że 
chodziło nie o negatywną opinię, tylko wskazanie błędów.  

Wiceprzewdoniczący Grzegorz Całuch dopytywał o powody zwiększenia wydatków 
na Gminnny Ośrodek Kultury. Zauważył, że pod koniec roku z budżetu GOK było 
zabrane 240 tys. zł., a w tej chwili jest dodawane 100 tyś. zł. 

Wójt Marta Kamińska odnosząc się do pytania stwierdziła, że było wiele zobowiązań 
wynikających z 2018 r. w tym kwestia przedszkola Biedronka, gdzie właścicielowi 
gmina musiała zaplacią kwotę ok. 400 tys. zł. Wówczas szukano oszczedności m.in. 
w Gminnym Ośrodku Kultury skąd ściągnieto kwotę ok. 250 tys. zł. Wójt podkreśliła, 
że są to zmiany o których wcześniej informowała.  

Przewodmicząca Wiesława Kłaczko - Dyjas przypominała, że kiedy była 
zdejmowana przedmiotowa kwota, to radni wyrażali wątpliwości czy będzie ona 



wystarczająca. Wówczas przekazano informację, że tak właśnie będzie. Natomiast na 
komisji skarbnik poinformowała, że wydatki były znacznie przekroczone w 
porównaniu z zaplanowanym budżetem. Dlatego w ocenie przewodniczącej warto by 
było przyjrzeć się tym wydatkom oraz zastanowić się czy sytuacje nie podlega 
dyscyplinie finansowej.  

Wójt Marta Kamińska stwierdziła, że właśnie to było jednym z powodów odwołanie z 
funkcji p.o. dyrektora GOK w Barcianach.  

Następnie przewodniczący poszczegolnych komisji przedstawili wyniki opiniowania 
na ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barciany na lata 2019 – 2031. Komisja Finansów i Budżetu – na 6 radnych obecnych 
z 8, 5 członków głosowało za, przy 1 wstrzymującym się. Komisja Samorządu 
Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – na 5 członków 3 było obecnych, 2 
głosowało za przy jednym głosie wstrzymującym się. Komisja Oświaty, Kultury, 
Sportu i Spraw Socjalnych – na 6 czonków, 5 głosowało za przy 1 wstrzymującym 
się.  

Następnie przewodnicząca Wiesława Kłaczko Dyjas odczytała treść uchwały w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019 – 2031 
(dokument stanowi załącznik do protokołu). W głosowaniu nad podjęciem tej 
uchwały 10 radnych głosowało za, przy dwóch głosach przeciwnych.  

Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas przedstawiła kolejny punkt porządku 
sesji – projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Barciany na 2019 r. 
prosząc przewodniczących komisji o przedstawienie opiniowania w/w projektu 
uchwały. Komisja Finansów i Budżetu – na 6 członków, 6 oddało głos wstrzymujący; 
Komisja Samorządu Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – na 3 członków 
obecnych, 3 oddało głos wstrzymujący się; Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 
Socjalnych – na 6 czonków, 6 oddało głos wstrzymujący się.   Następnie 
wiceprzewodniczący Grzegorz Całuch odczytał treść uchwały w sprawie zmiany w 
budżecie Gminy Barciany na 2019 r. W głosowaniu nad podjęciem tej uchwały 10 
radnych głosowało za, przy dwóch głosach przeciwnych. 

Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie: przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Olsztynie. 

Wójt Marta Kamińska zauważyła, że zasadnym by było odczytanie treści skargi 
wojewody i zapoznanie z nią mieszkańców. Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – 
Dyjas przychyliła się do tej propozycji i podczas sesji odczytano treść w/w skargi 
(dokument stanowi załącznik do protokołu). W dyskusji nie zabrano głosu. Następnie 
przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas odczytała treść wprowadzonego na 
wniosek wójt projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego 
Sądu Adminstracyjnego w Olsztynie (dokument stanowi załącznik do protokołu). W 
głosowaniu nad podjęciem tej uchwały 5 radnych głosowało za, 7 przeciw. Uchwała 
nie została przyjęta. 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Adminstracyjnego w Olsztynie. 



Projekt przedstawił przewodniczący klubu radnych Wspólnie dla Gminy Barciany 
Wiesław Gajdowski. Przewodniczący stwierdził, że postępowanie klubu jest 
demokratyczne o ile dopuścił do porządku sesji projekt uchwały wójt, a mógł tego nie 
zrobić. Celem wskazanym przez przewodniczącego Wiesława Gajdowskiego miała 
być dyskusja, która się nie odbyła. Przewodniczący odniósł się do stwierdzeń 
wojewody umieszczonych w skardze mówiących m.in. o znamionach arbitralności 
radnych. Przewodniczący Wiesław Gajdowski powołując się na Wikipedię przytoczył 
znaczenie pojęcia „arbitralność“. Następnie stwierdził, że w trakcie procedowania 
Raportu o Stanie Gminy nie było narzucania swojego zdania, a dyskusja. Następnie 
radni podejmowali decyzję do niczego nie zmuszani. Przewodniczący Wiesław 
Gajdowski stwierdził też, że w oceni organu nadzorującego jakim jest wojewoda 
stwierdzono brak uzasadnienia przedmiotowej uchwały. Przewodniczący zauważył, 
że większość uchwał nie ma uzasadnienia. W jego ocenie w tej konkretnej sprawie 
uzadadnieniem odnośnie raportu o stanie gminy była debata do której nie włączyli się 
mieszkańcy. Przewodniczący stwierdził też, że taki raport jest nową instytucją 
wprowadzoną ustawą o samorządzie gdzie radni oceniają prace wójta. Za 
zastanawiające przewodniczący Wiesław Gajdowski uznał to, że w uzasadnieniu 
wojewda zwraca się uwagę na fakt, że wójt Marta Kamińska pełniła tą funkcję tylko 
jeden miesiąc w 2018 r., a wszystkie obszary opisane w raporcie ralizował 
poprzednik. Przewodniczący klubu radnych Wiesław Gajdowski pytał czy w ciągu 
jednego miesiąca można ocenić osobę pod kątem jej kierunków działań i stwierdził że 
być może tak. Zauważył, że część radnych przygotowała się do debaty o raporcie 
zgodnie z wymogami. Następnie przewodniczący odczytał uzasadnienie i sentencję 
projektu uchwały złożonego przez klub radnych Wspólnie dla Gminy Barciany. 
(dokument stanowi załącznik do protokołu). 

Zabierając głos Wójt Marta Kamińska oceniła, że wspomniana „obszerność debaty“ 
nad raportem o stanie gmin jest dyskusyjna. Wg. samej Wójt została ona ukarana za 
sposób i formę przedstawienia poczynań poprzednika oraz wieloletnich radnych. Wg. 
opinii prawnej posiadanej przez wójt raport jest zgodny z ustawą i uchwałą podjętą 
przez radnych.  

Radn Janina Kostyk uznała, że dopuszczenie do procedowania na br. sesji projektu 
uchwały wójt nie było działaniem demokratycznym, jak je ocenił 
wiceprzewodniczący Rady Gminy Wiesław Gajdowski, a uzgodnionym. Oceniła też, 
że radni spoza klubu Wspólnie dla Gminy Barciany w debacie nad raprotem nie 
zabierali głosu świadomi braku większości i możliwości przekonywania radnych 
klubu. Ponadto w ocenie radnej Janiny Kostyk klub radnych Wspólnie dla Gminy 
Barciany głosuje nie według własnego sumienia, a tego co powie przewodniczący. 
Radna zauważyła, że w tej konkretnej sytucji udzielanie wotum zaufania powinno 
odbywać się w oparciu nie o raport o stanie gminy, a działania poprzedniego organu 
wykonawczego. Radna Janina Kostyk stwierdziła, że nie było dyskusji dotyczącej 
właśnie tych działań. Oceniła, że w działaniach poprzedniego wójta musiało być coś 
złego o ile radni klubu Wspólnie dla Gminy Barciany zagłosowali przeciw wotum 
zaufania. Radna Janina Kostyk wskazała na niekonsekwencję radnych z klubu 
Wspólnie dla Gminy Barciany, którzy po uprzednim publikowaniu w internecie i 
wygłaszaniu na sesji Rady Gminy apelu o pozytywnych działaniach poprzedniego 
wójta, ostatecznie nie udzielają wotum zaufania, które powinno wypływac z oceny 
tego działania. Radna Jania Kostyk zwracając się do przewodniczącego Wiesława 
Gajdowskiego tłumaczącego różne kwestie zauważyła, że należy też sięgać po źródła 
tłumaczące nad czym się głosuje udzielając lub nie wotum zaufania. W ocenie radnej 



Janiny Kostyk nie głosuje się nad tym czego brakuje w raporcie, a nad działalnością 
organu – czy wykonywał zadania dobrze, czy źle. O tym wg. radnej w dyskusji nie 
było rzadnego zdania. Radna zauważyła, że radni klubu Wspólnie dla Gminy 
Barciany mając większośc mogą przegłosowac co chcą, przy czym jej zdziwienie 
wywołał sposób potraktowania przez radnych klubu byłego wójta.  

Przewodniczący Wiesław Gajdowski podziękował za cenne uwagi radnej Janiny 
Kostyk i ocenił, że w jej wypowiedzi było ich mało.  Przewodniczący zauważył, że 
swoją osobą nie reprezentuje poglądu radnych klubu i nie podejmuje za nich decyzji. 
Nie narzuca też w jaki sposób mają postępować. Oceniając zaangażowanie radnych 
spoza klubu Wspólnie dla Gminy Barciany w dyskusję o raporcie, przewodniczący 
przypomniał, że głos zabrał wówczas jedynie Piotr Baran stwierdzając, że inwestycje 
były papierowe. Przewodniczący stwierdził też, że nikt z klubu radnych Wspólnie dla 
Gminy Barciany nie jest przeciwny w zupełności działaniom wójt jako organu 
wykonawczego. Przewodniczący ocenił, że nie boi się krytyki w swoim imieniu, ale 
powinna być ona konstuktywna i nie oparta na wypowiedziach mających na celu 
zadowolenie autorów wypowiadanych słów. Przewodniczący zauważył, że sam 
będzie krytykował w sytuacjach które uzna za złe i chwalił te, które są dobre dla 
gminy. Ocenił, że poziom dyskusji w radzie od początku kadencji pozostawia wiele 
do życzenia. Zauważył, że członkowie klubu do tej pory nikogo nie obrażali i będą się 
starać nadal tak robić. Przewodniczący ocenił też, że o radnych pisze się w sposób 
nieuczciwy ukazując ich jako złych, niedobrych i stawiających kłody obecnej wójt. 
Wiceprzewodniczący zauważył, że nie reprezentuje siebie, a 124 mieszkańców, co 
jest w jego ocenie potężnym mandatem zaufania zobowiązującym do godnego i 
rzetelnego reprezentowania mieszkańców. Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski 
ocenił, że do Rady Gminy przyszedł nie dla wsłasnych interesów, chociaż jak 
zauważył, jedna z gazet w czasie kampanii pisała, że jego małżonka otrzymała pracę 
w gminie. Potem przyszła refleksja, że wiceprzewodniczący nie był wówczas jeszcze 
radnym. Wiceprzdewodniczący pytał, czy od 2007 r. kiedy został radnym robił 
wszystko źle dla gminy? Jak zauważył ocenili to mieszkańcy.  

Wypowiedź wiceprzewodniczącego przerwała przewodnicząca Wiesława Kłaczko – 
Dyjas stwierdzając, że chciałaby powrócić do merytorycznej dyskusji. 

Radna Janina Kostyk odnosząc sie do słów wiceprzewdoniczącgo Wiesława 
Gajdowskiego o tym, że w debacie nad raportem o stanie gminy zabierał głos spośród 
radnych nie zrzeszonych w klubie Wspólnie dla gminy Barciany wyłącznie radny 
Piotr Baran, stwierdziła, że jest to nie prawda, ponieważ radna również zabierała 
wówczas głos. Radna Janina Kostyk przypomniała, że nowi radni ogólnie nie 
dyskutowali, ponieważ nie znali działań byłego organu wykonawczego. Przypomniała 
swoją opinię, że wotum zaufania powinno być udzialane nie za raport o stanie gminy, 
a działania. Radna Janina Kostyk oceniła też, że ustwodawca nie trafnie uregulował 
kwestie wotum zaufania, bo w przypadku zmiany władzy tak ocena powinna być na 
rok wstrzymana. Tą opinnię radnej podtrzymał wiceprzewodniczący Wiesław 
Gajdowski. Radna Jania Kostyk uznała, że radni nie udzielający wójt Marcie 
Kamińskiej wotum zaufania ocenili jedynie miesiąc jej pracy przez co popełnili błąd, 
do którego należałoby się przyznać.  

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko - Dyjas apelując o niepowtarzanie 
wypowiedzianych kwestii zgodziła się z tą częścią wypowiedzi radnej Janiny Kostyk 



gdzie jest krytyczna ocena uregulowań prawnych odnośnie wotum zaufania bez 
przewidzianej karencji w przypadku zmiany władzy. 

Radny Piotr Baran odniósł się do swoich słów przytoczonych na sesji przez 
wiceprzewodniczącego Wiesława Gajdowskiego. Radny doprecyzował, że mowiąc o 
papierowych inwestycjach, mówił konkretnie o jednej we wsi Bobrowo.  

Radna Janina Kostyk przedstawiła pogląd, że być może nie udzielenie wotum 
zaufania przez radnych z klubu Wspólnie dla Gminy Barciany było podyktowane 
dążeniem do szybszego przeprowadzenia referndum w sprawie odwołania aktualnej 
wójt. W jej ocenie taki wniosek można wyciągnąć w oparciu o działania radnych 
klubu Wspólnie dla Gminy Barciany. 

Wiceprzewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas oceniła, że jest to daleko idący 
wniosek i prosiła o zmierzanie do końca o ile dyskusja ciągle dotyczy tych samych 
kwestii.  

Wiceprzewdoniczący uznał, że wypowiedź radnej Janiny Kostyk o referndum jest 
dywagacją i nie powinna być adresowana do klubu Wspólnie dla Gminy Barciany. 

Przewdoniczący Andrzej Szwajdych stwierdził, że spekulacje o dążeniu radnych 
klubu Wspólnie dla Gminy Barciany do referendum pojawiły się tuż po wyborach. 
Uznał, że został oceniony z wiadomym wynikiem rok 2018. Kolejny będzie oceniany 
w czerwcu. Prosił o nie spekulowanie i nie budowanie w opinni publicznej 
przekonania o dążeniu radnych klubu Wspólnie dla Gminy Barciany do referendum.  

Przewodnicząca zamykając dyskusję odczytała projekt uchwały stwierdzając, że jej 
uzasadnienie zostało już przedstawione (dokument stanowi załącznik do protokołu). 
W głosowaniu nad podjęciem tej uchwały 7 radnych głosowało za, 4 przeciw, 1 
wstrzymujący się.  

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Barciany przeprowadzenia dodatkowej kontroli nieobjętej planem kontroli 

Komisji Rewizyjnej na 2019 rok . 

Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski poinformował, że punkt ten postanowił 
wprowadzić klub radnych Wspólnie dla Gminy Barciany. Ze względów 
proceduralnych dodatkowe przeprowadzenie kontroli przez Komisję Rewizyjną musi 
być wprowadzone uchwałą. Wiceprzewodniczący odczytał uzasadnieni uchwały 
(dokument stanowi załącznik do protokołu).  

Radna Janina Kostyk wygłosiła opinię o tym, że kontrola Komisji Rewizyjnej i 
kontrole zapowiedziana przez skarbnik podczas wspólnego posiedzenia komisji 26 
września b.r. być może będą ze sobę kolidowały.  

Skarbnik Magda Świercz zauważyła, że w uzasadnieniu uchwały jest zwrot 
„niegospodarność“. O ile trwa badanie sprawy, to skarbnik prosiła o umieszczenie w 
uzasadnieniu zwrotu „możliwa niegospodarność“.  

Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski odnosząc się do wypowiedzi radnej Janiny 
Kostyk zauważył, że Rada Gminy ma również funkcje kontrolne do czego jest 
powołana właśnie Komisja Rewizyjna. Ocenił, że kolizji nie będzie.  



Przewodniczący Andrzej Szwajdych ocenił, że kontrola przeprowadzona przez 
komisję da konkretny i kompetentny obraz sytuacji. 

Przewdonicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas stwierdziła, że zmaina redakcyjna o którą 
prosiła skarbnik wymaga wprowadzenia przez wniosek. Zauważyła też, że w 
wypowiedzi skarbnik na wspólnym posiedzeniu komisji padło słowo 
„niegospodarność“ i wysłowiła wątpliwość, czy można zmieniać ten sens.  

Wójt Marta Kamińska zwróciła uwagę, że w uzasadnieniu słowo niegospodarność 
pojawia się jako stwierdzenie faktu. Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas 
zarządziła przerwę w celu odsłuchania zapisu dźwiękowego z komisji i ustalenia czy 
taki zwrot został wypowiedziany przez skarbnik Magdę Świercz. W przerwie radni 
odsłuchali przedmiotowe nagranie stwierdzając, że słowo niegospodarność pojawiło 
się w wypowiedzi skarbnik. Z uwagi na jego wagę, jak stwierdził 
wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski te sformułowanie trafiło do uzasadnienia 
uchwały. Skarbnik Magda Świercz stwierdziła, że zwrotu „niegospodarność“ użyła 
odruchowo powtarzając je po tym, jak zostało wypowiedziane przez radnego 
Krzysztofa Kordowskiego. Dlatego też ponowiła prośbę o nadanie sformułowaniu 
sensu odpowiadającego jej właściwej ocenie tj. „możliwości popełnienia 
niegospodarności“. Radni klubu Wspólnie dla Gminy Barciany zgodzili się na zmianę 
uzasadnienia z użyciem takiego właśnie sformułowania. Zmianę wprowadzono 
wnioskiem, który poddany pod głosowanie został poparty 11 głosami, przy 1 
wstrzymującym się.  

Wójt Marta Kamińska stwierdziła, że popiera przeprwoadzenie w/w kontroli 
jednocześnie deklarując pełną otwartość i pomoc.  

Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski odczytał treść uchwały w sprawie 
przeprwoadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną w Gminnym Budynku Kultury w 
Barcianach (dokument stanowi załącznik do protokołu). W głosowaniu uchwałę 
przyjęto 11 głosami za, przy 1 przeciwnym. 

Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie pozbawienia drzewa statusu pomnika przyrody. 

Informację przedstawiła inspektor Ewelina Renz (dokument stanowi załącznik do 
protokołu). Treść uchwały odczytał wiceprzewodniczący Grzegorz Całuch. W 
głosowaniu uchwała została przyjęta 11 głosami, przy jednym wstrzymującym się.  

Ad. 14 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Wójt Marta Kamińska poinformowała, że odpowiedzi na interpelacje udzieli na 
piśmie. Wójt odniosła się do interpelacji radnej Wiesławy Antończyk w sprawie 
wiaty przystankowej, stwierdzając, że została ona już zamówiona razem z wiatami do 
innych miejscowości. Chodziło o uniknięcie wyższych kosztów transportu.   

Ad. 15 Wolne wnioski i informacje. 
 

Przewodnicząca poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu komisji 26 września na 
wniosek przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetu poruszano m.in. temat 
budynku nr. 8 w Świętym Kamieniu. Informacji udzileał kierownik RGKiI Sylwester 
Wrona informując o przeprwoadzonym rozdzieleniu geodezyjnym budynku 
pozwalającym na remont lub jego rozbiórkę. Przewodnicząca poinformowała o 



wypowiedzi wójt Marty Kamińskiej mówiącej o braku pisemnej dokumentacji 
budynku. Ze względów finansowych wydana została ustna. Pracownik Mirosław 
Zienkiewicz informował podczas komisji, że w budynku był przeprowadzony 
przegląd budowlany. Stan budynku oceniono jako zadowalający co oznacza brak 
zgody na jego rozbiórkę.  

Wójt jak informowała przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas stwierdziła 
podczas komisji, że gminy nie stać na remont tego budynku. Radni dopytywali czy 
budynek nie grozi zawaleniem. Pracownik Mirosław Zienkiewicz odpowiadał, że nie 
ma takiego niebezpieczeństwa. Radni zobowiązali wójt do poinformowania 
mieszkańców o stanie spraw w kwestii budynku w Świętym Kamieniu.  

Radna Janina Kostyk odwołując się do przykładu w jej ocenie nieprawidłowo 
określonego sposobu podjęcia uchwały apelowała do radnych klubu Wspólnie dla 
Gminy Barciany o większą staranność w przygotowywanych przez nich aktach, które 
następnie przekazywne są na zewnątrz.  

Wiceprzewdoniczący Wiesław Gajdowski ocenił, że interpretacja przepisów jest 
szeroka dlatego mogę mieć miejsce różne oceny.  

Radna Mirosława Jasek pytała o to czy droga Dembiany – Winda będzie jesze w b.r. 
remontowana na co były zabezpieczone środki z funduszu sołeckiego. Wójt 
odpowiadając stwierdziła, że nie wpłynął do niej wniosek z sołectwa na 
wydatkowanie środków. Jeżeli tak się stanie, to prwadopodobnie zostanie podpisany. 
Wójt przypomniała, że ze względu na bezpieczeństow finansów, żadne środki 
z funduszu sołeckiego nie mogą być wydane bez wniosku o zaangażowanie środków. 

Radny Andrzej Szwajdych pytał o zamknięty i remontowany most w Krelikiejmach. 
Radny zwrócił uwagę, że rolnicy posidają plony w części do której nie mają dostępu 
ze względu na zamknięcie mostu. Od wykonawcy prac radny otrzymał informację, że 
przeprawy nie zapewniono ze względu na wysoki koszt. Gdyby została poprawiona 
droga 1581 N przez Lwowiec – Krelikiejmy i droga 1396 N, to rolnicy nie byli by 
zmuszeni do uciążliwego i drogiego objazdu przez Korsze. Radny pytał, czy trwają 
jakieś rozmowy w sprawie wymienionych dróg.  

Odpowiadając wójt Marta Kamińska stwierdziła, że gminny odcinek drogi Lwowiec – 
Krelikiejmy został wyremontowany, a jeżeli nie to jest w trkacie takiego remontu. Za 
drogę powiatową odpowiada już powiat. Wójt poinformowała o rozmowie 
telefonicznej ze starostą i otrzymanej informacji o tym, że starostwo ma się ta kwestią 
zająć.  

Przypominając o drodze N 1396 przebiegającej w części na ternie powiatu 
Bartoszyckiego radny Andrzej Szwajdych pytał o możliwość kontaktu z tamtejszym 
samorządem i prośbę o remont wspomnianej drogi. Wójt poprosiła o informację na 
piśmie i obiecała zajęcie się sprawą.  

Radny prosił o wyjaśnienie pojawiających się spekulacji na temat rezygnacji 
z stanowiska prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej.  

Wójt Mart Kamińska potwierdziła, że taka rezygnacja została złożona.  

Radna Janina Kostyk ponownie stwierdziła, że w przyjętej na sesji uchwale jest 
podany nieprawidłowy sposób liczenia głosów. Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – 



Dyjas zauważyła, że marytoryczne uwagi należało składać w momencie 
procedowania przedmiotowej uchwały co dawałoby możliwość ewentualnych zmian i 
unikania uchybień.   

Przewodniczący Anrzej Szwajdych złożył wniosek o zmknięcie dyskusji. W 
głosowaniu wniosek został poparty 11 głosami, przy 1 przeciwnym.  

Ad wnisoki mieszkańców 

Ad. 16 Wnioski mieszkańców. 
 

Członek Rady Powiatowej Warnińsko – Mazurskiej Izby Rolniczej i sołtys Sołectwa 
Silginy Piotr Drozd zwrócił się z wnioskiem w sprawie wyjaśnienia przyczyn nagłego 
i całkowitego zamknięcia remontowanego mostu na rzece Guber w miejscowości 
Krelikiejmy. Wnioskujący zwracał uwagę, że rolnicy o fakcie zamknięcia mostu 
poinformowani zostali w m-cu wrześniu br. Zauważył również, że podobne remonty 
mostów w Krelikiejmach na drodze gminnej i Silginach zostały przeprowadzone w 
etapach umożliwiających przejazd. Wnioskujący prosił także o wyjaśnienie przyczyn 
organizacji objazdu remontowanego mostu w Krelikiejmach w sposób zmuszający 
rolników do pokonywania ok. 30 km co generuje znaczne koszty i utrudnia prace 
rolnicze.  Piotr Drozd prosił również o udzielenie informacji dot. programu odbioru 
foli rolniczej na terenie Gminy Barciany - wnioskodawca pytał, czy folia będzie 
odbierana z gospodarstw, czy też rolnicy będą musieli dowieźć ją w wyznaczone 
miejsce.  

Wójt Marta Kamińska poinformowała, że folia napewno będzie odbierana, przy czym 
trwa faza uzgodnień w jaki sposób to zostanie przeprowadzone.  

Piotr Drozd prosił również o informacje na temat możliwości dojazdu autobusu 
szkolnego ok. 1 km  od przystanku w Silginach w celu umożliwienia transportu 
dwójce dzieci dojeżdżających do przedszkola.  

Wójt rzyjęła ten wniosek i obiecała pomoc zaznaczając, że jest to kwestia związana 
z aneksowaniem umowy z przewoźnikiem.  

Mieszkaniec Krelikiejm Adam Radziejewski zwrócił się z wnioskiem o poparcie 
Wójt oraz Rady Gminy w sprawie przywrócenia inwestycji Starostwa Powiatowego 
w Kętrzynie polegającej na remoncie drogi Kolwiny – Krelikiejmy. W sprawie 
została złożona petycja podpisana przez ponad 200 osób. Droga jest niezbędna dla 
komunikacji umożliwiającej funkcjonowanie prywatnych gospodarstw, dojazdu 
dzieci do szkoły i zwykłego transportu.  

Wójt obiecała wskazane przez mieszkańców kwestie poruszyć na najbliższym 
spotkaniu ze starostą. Jak zauważyła droga Kolwiny – Krelikiejmy miała być wspólną 
gminno – powiatową inwestycją. O ile wykonano drogę  Garbno – Skandawa, stąd 
droga Kolwiny – Krelikiejmy zosatała zdjęta przy czym wójt otrzymała zapewnienie, 
że zostanie ostatecznie w całości wykonana przez starostwo w innej tańszej 
technologii. Wójt obiecała zająć się tym wnioskiem. 

Następnie zabrała głos mieszkanka Danuta Czerwińska. W wypowiedzi skrytykowała 
działalność poprzednich władz gminy w ciągu ostatnich 20 lat. Mieszkanka 
zauważyła, że jest zbulwersowana decyzjami tych radnych, którzy głosowali przeciw 



udzieleniu wójt Marcie Kamińskiej absolutorium. Uznała, że jest to próba obarczenia 
wójt błędami jej poprzednika. Wyraziła nadzieję na pozytywny dla wójt finał sprawy 
dotyczącej wotum nieufności. Mieszkanka nie sprecyzowała wniosku.    

Ad. 17 Sprawy różne. 
 

Radny Krzysztof Kordowski prosił o doprecyzowanie odpowiedzi wójt na pytanie 
radnego postawione na X sesji Rady Gminy dotyczące korzystania przez wójt 
z służbowego auta marki skoda. Wójt odpowiadając stwierdziła, m.in., że posiada 
umowę z Urzędem Gminy na odpłatne korzystanie z samochodu służbowego do 
celów prywatnych. Wójt przypomniała również, że w reżimie 24 godzinnym 
odpowiada za bezpieczeństwo w gminie i musi mieć dostęp do samochodu, nie ze 
względu na wygodę, a potrzebę szybkiej reakcji w przypadku możliwych zagrożeń. 
Wyjaniając kwestię fotelików dziecięcych o które dopytywał radny Krzysztof 
Kordowski wójt stwierdziła, że umowa zobowiązuje ją do przestrzegania przepiów 
bezpieczeństwa co dotyczy także transportu dzieci.  

Przdwodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas zauważyła, że wgląd do takich informacji 
jak omawiana umowa i jej warunki może otrzymać na wniosek każdy mieszkaniec.  

Wójt Marta Kamińska poinformowała również o tym, że wieniec z Suchawy który 
zajął pierwsze miejsce na gminnych dożynkach, zajął ważne czwarte miejsce na 
poziomie wojewódzkim. Wójt oficjalnie podziękowała paniom pracujacym nad 
wieńcem. Ponadto Skandawa jak inwformowała wójt zajęła 8 miejsce w 
wojewódzkim konkursie na najbardziej estetyczną wieś. Wójt poinformowała 
również, że kilka dni wcześniej reprezentacja Urzęd Gminy brała udział w 
Wojewódzkich Letnich Igrzyskach Samorządowych o Puchar Marszałka 
Województw Warmińsko – Mazurskiego. Chociaż drużyna nie zajęła wysokiego 
miejsca wójt dziękowała jej członkom stwierdzając, że był to dobry czas do integracji 
i poznania się. 

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas poinformowała o ciekawej inicjatywie 
ustawienia w Barcianach „pruskiej baby“ w celu zbiórki na cel charytatywny. Wójt 
Marta Kamińska uzupełniając stwierdziła, że wszyscy którzy wesprą akcję finansowo 
będą współwłaścicielami wspomnianej baby razem z Gminą Barciany. Obok baby 
stanie pamiątkowa tablica z nazwiskami współwłaścicieli.  

Wiceprzewodnicząca Wiesław Kłaczko – Dyjas nazwała zamysł szczytnym, życząc 
wszystkim więcej tego typu akcji. 

Ad. 18. Zakończenie obrad.        
        
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XIII sesji Rady Gminy 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Kłaczko – Dyjas, zamknęła jej posiedzenie 
dziękując wszystkim za udział. 

  Pełny przebieg obrad XIII sesji Rady Gminy został zapisany w 
formacie wideo i znajduje się na BIP Urzędu Gminy w Barcianach. 

              



 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas 

 
 
 
Obrady sesji protokołował: 
Grzegorz Spodarek 
Protokół sporządził na podstawie nagrania audio: 
Grzegorz Spodarek 
 

 

  

 

 

 

 

 

 

 


